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PROTOKÓŁ Nr XXIX/2009 
z przebiegu obrad XXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 24 marca 2009 roku 
 

Na sesji obecnych było 14 radnych według załączonej listy obecności. 
Nieobecny: S.Dudziak 
Sesja rozpoczęła się o godz.12.00 i zakończyła się o godz.14.45 
 
Do punktu 1 porządku obrad: 
E.Leśniewski – dokonał otwarcia XXIX zwyczajnej sesji Rady Gminy, witając radnych i 
przybyłych gości. 
Stwierdził, iŜ na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 14 radnych, wobec czego Rada moŜe 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Do Punktu 2 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił porządek obrad, który został jednogłośnie przyjęty w niŜej 
podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych 

przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy Lubiszyn przez osoby prawne lub 
fizyczne. 

4. Zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

5. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na wniesienie aportu i objęcie udziałów w Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji 
Sp. z o.o. w Gorzowie Wlkp. 

6. Projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu na realizację zadania przebudowa drogi 
powiatowej nr 1420F. 

7. Projekt uchwały w sprawie zaliczenia 
drogi połoŜonej na terenie Gminy Lubiszyn do kategorii dróg gminnych. 

8. Projekt uchwały w sprawie nadania 
nazwy ulicy w miejscowości Lubno. 

9. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego zawarcia umowy najmu.  

10. Projekt uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości: 

a) Stanisław Wiśniewski – Ściechówek 9 
b) Stanisława Mękal – Wysoka 114 
11. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Przedszkola Gminnego w Lubiszynie. 
12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia Przedszkola Gminnego w 

Lubiszynie prowadzonego przez Gminę Lubiszyn. 
13. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie Gminy Lubiszyn na rok 2009. 



14. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
15. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 
16. Przyjęcie protokołu z XXVIII sesji. 
17. Interpelacje i wnioski radnych 
18. Wolne wnioski i informacje. 
19. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Do punktu 3 porządku obrad: 
E.Leśniewski – Projekt tej uchwały był omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji i 
wypracowaliśmy jedno stanowisko. 
Przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy Lubiszyn przez osoby 
prawne lub fizyczne. 
D.Miłostan – Zgłaszam wniosek do §2 pkt. 5 o zmianę wysokości dotacji z 40% do 60%, 
który będzie brzmiał: „Niepubliczne placówki wymienione w §1 pkt. 2 zarejestrowane w 
Gminie Lubiszyn, otrzymują dotację na kaŜdego ucznia w wysokości 60% kwoty wydatków 
bieŜących, jakie w roku budŜetowym ponosi gmina na jedno dziecko w przedszkolu 
publicznym prowadzonym przez Gminę Lubiszyn”. 
Chodzi o oddziały przedszkolne. Proponuję równieŜ w pkt.6 tego paragrafu zwiększenie z 
40% do 60%, który otrzyma brzmienie: „Do czasu utworzenia Gminnego Przedszkola 
Publicznego w Lubiszynie dotacja wynosi 40% wydatków bieŜących, jakie w roku 
budŜetowym ponosi gmina na jednego ucznia w przedszkolu publicznym prowadzonym przez  
gminę Witnica”. 
Sytuacja w tych placówkach jest cięŜka. Te punkty przedszkolne nie utrzymają się przy 
dotacji 40%. 
S.Czarnecki – Jest bardzo waŜną decyzją Ŝebyśmy przyznali temu stowarzyszeniu 60% 
dotację, bo to byłoby krzywdzące dla dzieci gdybyśmy zrobili inaczej. Łatwiej moŜe nam 
spojrzeć w twarze rodziców, ale trudniej w tworze dzieci. Znam ten rejon dokładnie i wiem, 
jakimi staraniami rodzice dąŜą do tego Ŝeby utrzymać to stowarzyszenie, Ŝeby ono 
funkcjonowało, Ŝeby te maluchy miały opiekę. Bardzo duŜo wkładają swojej inwencji, pracy 
w utrzymanie tego stowarzyszenia. Organizują róŜnego rodzaju imprezy, z których dochód 
przeznaczają na utrzymanie stowarzyszenia. DuŜo udzielają się w pracy społecznej na rzecz 
swojego stowarzyszenia, np. pozyskiwanie opału, remonty itp. Dlatego prosiłbym Państwa 
Radnych, zastanówmy się nad ta jedna decyzją, to jest tak niewiele te 20%. Dajmy szansę w 
dobie tego kryzysu, który jest. PomóŜmy temu stowarzyszeniu, Ŝeby ono przetrwało. Nie 
róbmy jeszcze większej biedy dla tych ludzi i dzieci. 
J.Obara – Chciałbym wiedzieć, jaka to jest kwota? Jeśli jest to kwota nieduŜa to moŜna się 
nad tym zastanowić. 
B.Pampuchowicz – Jak juŜ mówiłam na komisji, mamy zawarte porozumienie z Fundacją 
Edukacji Europejskiej na podstawie którego funkcjonuje punkt przedszkolny w Lubiszynie. 
Otrzymujemy środki na jego utrzymanie. Z własnych środków dotujemy w wysokości 40%, 
tak jak ustawa przewiduje i jest to kwota 160zł. miesięcznie na 15 osobowa grupę dzieci. 
E.Leśniewski – Szybko licząc jest to kwota 15.000zł. rocznie. 



D.Miłostan – Zdaję sobie doskonale sprawę jaki mamy budŜet, jakie nas czekają inwestycje, 
jakie musimy w związku z tym ponieść koszty, ale cały czas apeluję do Państwa Ŝebyśmy nie 
dzielili dzieci. Nie chciałbym, aby to było odebrane jako populizm. To jest tylko zwykła 
ekonomia. To stowarzyszenie się nie utrzyma. Jest to cios, te 40% to jest minimalna 
subwencja. Chodzi tylko o te 20%.  Zdaję sobie sprawę, Ŝe mamy słaby budŜet, mamy duŜo 
inwestycji i nie mamy środków. Do tego dochodzi jeszcze dziura budŜetowa, obcięcie 
subwencji, pewnie będzie teŜ niŜszy wpływ z podatków z uwagi na panujący kryzys. Zdaję 
sobie z tego sprawę i wiem, Ŝe Państwo na to teŜ uwagę zwracacie, ale mimo to apeluję 
Ŝebyśmy te moje propozycje do projektu uchwały wnieśli 40% do 60%. 
J.Sidor – Mój głos nie jest przeciwny do głosu Pana D.Miłostana. Chciałabym, aby jak 
najwięcej moŜna było pomóc stowarzyszeniom, ale to nie jest tak, Ŝe te 20.000zł. wpłynie na 
to, Ŝe ta szkoła moŜe zostać zamknięta, poniewaŜ to są środki na dodatkowo otwarte 
przedszkole. Gmina corocznie przekazuje na Wysoką subwencję na wszystkich uczniów 
szkoły podstawowej w 100% oraz dotację na dzieci uczęszczające do zerówki. Czyli wszyscy 
uczniowie, którzy są objęci obowiązkiem szkolnym otrzymują na to pieniądze. 
D.Miłostan – Jestem jak najbardziej świadom tego, Ŝe klasy zerowe i wszystkie przedszkola 
to jest zadanie własne gminy i w 100% finansowane z budŜetu. Wiem, Ŝe nie ma na to Ŝadnej 
subwencji. Stowarzyszenie w Wysokiej otworzyło punkt przedszkolny, aby móc ściągnąć 
dzieci do siebie i po to Ŝeby pozyskać równieŜ pieniądze. I w tym momencie dając im 
mniejszą  subwencję 40% to jest krzywdzące, bo czym tak naprawdę róŜni się punkt 
przedszkolny od oddziału przedszkolnego? Ustawodawca dał moŜliwość zakładania takich 
punktów w uproszczony sposób i on został utworzony. Gmina jeszcze do tej pory nie dotuje 
do tego punktu a działa juŜ od miesiąca lutego.  
Proszę i apeluję do Rady Gminy, aby pomóc tym stowarzyszeniom. 
A.Terlecki  – Chciałbym przypomnieć Państwu, iŜ zmiana punktu 5 i 6 z 40% na 60%, jak 
proponuje Pan D.Miłostan, niesie za sobą takie konsekwencje, Ŝe punkt przedszkolny w 
Wysokiej dostanie tą dotację, ale Gmina będzie teŜ zmuszona zwiększyć dotację dla FEE za 
przedszkole prowadzone w Lubiszynie z 40% do 60%. Więc to teŜ jest koszt dodatkowy, 
który dotychczas jest nieporuszany i nierozwaŜany. Czyli ta dotacja nie ograniczy się do 
20.000zł. tylko będzie to wyŜsza kwota. To było przewaŜającym argumentem na komisji, aby 
pozostawić to na poziomie 40%. 
B.Adamska – Rozumiem, Ŝe w Lubiszynie w tym roku będą funkcjonowały 2 przedszkola: 
publiczne i fundacji? 
B.Pampuchowicz – Z fundacją mamy podpisaną umowę do czerwca. 
A.Terlecki  – To nie jest nic złego, jeŜeli istnieje szansa otrzymania środków z fundacji to 
powinniśmy z tego korzystać. 
J.Obara – Jaka to będzie kwota o 20% podwyŜszona? 
B.Pampuchowicz – Planując budŜet na 2009 rok w rozdziale – prowadzenie placówek 
przedszkolnych – nie była zaplanowana Ŝadna kwota na placówkę w Wysokiej, więc musimy 
rozmawiać o całej kwocie dofinansowania. JeŜeli Państwo zdecydujecie uchwalić tą dotację 
przynajmniej na poziomie 40% to trzeba będzie wyasygnować kwotę 1650zł. miesięcznie na 
15 osobową grupę dzieci, czyli 110zł. na 1 dziecko miesięcznie. Współpracujemy z Fundacją, 
do której było bardzo cięŜko się dostać i jesteśmy jedną z niewielu gmin, którym się to udało, 



to uwaŜam, Ŝe warto, aby projekt ten trwał, niŜ oddać pieniądze z powodu nie wywiązania się 
z umowy. 
E.Kuś – Pieniądze, o które my walczymy to jest 2,30 zł. dziennie więcej na 1 dziecko. Były 
róŜne podwyŜki do tej pory: prąd, opał itp. PrzecieŜ nie moŜecie karać nas za to, Ŝe my 
chcemy działać, Ŝe chcemy mieć przedszkole dla naszych dzieci. 
S.Andrzejewski -  Jakie jest stanowisko Pana Wójta w tej sprawie? 
T.Piotrowski  - Muszę patrzeć na to nie z pryzmatu miejscowości wysoka tylko muszę 
patrzeć na to z pryzmatu Gminy. JeŜeli działa punkt przedszkolny w Lubiszynie, który po 
zakończeniu i prolongacie umowy będzie przeniesiony do Baczyny i tam będzie dalej 
funkcjonował i na tej zasadzie, Ŝe do Fundacji dofinansowujemy 40%, to, jeŜeli Rada Gminy 
podwyŜszyłaby o 20% to automatycznie będziemy musieli dopłacać do punktu, który będzie 
funkcjonował w Baczynie. Tak jak wspomniał Pan Radny A.Terlecki, z tych paru złotych robi 
się kolosalna kwota. Szanowni Państwo, Ŝeby to wytłumaczyć jeszcze prościej to obniŜona 
została subwencja, jak wspomniał Pan Radny D.Miłostan, podatki będą niŜsze, prywatni 
przedsiębiorcy piszą o umorzenia, a ustawa zabrania umorzeń prywatnym przedsiębiorcom, 
będzie naprawdę tragicznie. Nie mając tej kwoty zabezpieczonej w budŜecie, podwyŜszając ją 
z 40 na 60%, zapytam: skąd te pieniądze wziąć? Trzeba wskazać sposób finansowania. Moje 
zdanie jest takie, Ŝeby nie dokładać do fundacji to pozostawić 40%. 
E.Kuś – Chciałabym przypomnieć, Ŝe Pan Wójt na zebraniu w Wysokiej powiedział, Ŝe to 
będzie podniesione. 
E.Leśniewski – Kto jest za wnioskiem Pana D.Miłostana, aby w §2 w pkt. 5 i 6 dokonać 
zmiany z 40% do 60%? 
Rada Gminy nie przyjęła w/w wniosku ( 3”za”, 6 „przeciwnych”, 5 „wstrzymujących się”). 
E.Leśniewski – przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy 
Lubiszyn przez osoby prawne lub fizyczne. 
Rada Gminy większością głosów (8 „za”, 3 „przeciwne”, 3 „wstrzymujące się”) podjęła w/w 
uchwałę Nr XXIX/241/2009. 
 
Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 12.35 do godz. 12.40 
 
Do punktu 4 porządku obrad: 
Rada Gminy jednogłośnie zatwierdziła taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzania ścieków (Uchwała Nr XXIX/242/2009). 
 
Do punktu 5 porządku obrad: 
Rada Gminy większością głosów (13 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła uchwałę Nr 
XXIX/243/2009  w sprawie wyraŜenia zgody na wniesienie aportu i objęcie udziałów w 
Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Gorzowie Wlkp. 
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił  projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Gorzowskiemu na realizację zadania przebudowa drogi powiatowej nr 1420F. 



S.Andrzejewski – Chciałbym zapytać Pana B.Mazuraka odnośnie sprawy tej drogi w 
Ściechowie. 
B.Mazurak  – Rozeznam tą sprawę, ale na dziś nie mam informacji na ten temat. 
D.Miłostan – PrzybliŜę ten temat. Chodzi o sfinansowanie tej drogi w Ściechowie. Pobocze 
jest juŜ robione. Dokładamy do tych dróg 50% kosztów, niektórzy radni mówią, Ŝe to za 
duŜo. Zdaję sobie z tego sprawę, Ŝe jest to za duŜo, tylko Ŝe sami widzimy, jaka jest sytuacja 
finansów Starostwa Powiatowego. Jest to w jakiś sposób niesprawiedliwe, bo właścicielem 
drogi jest Starostwo Powiatowe, ale tak jak widzimy wszyscy Starostwo wychodzi z pozycji 
siły, jak nie dołoŜymy to nic nie zrobią. Proszę abyśmy głosowali „za”, bo Wójt nie ma tu 
innych instrumentów. 
B.Mazurak  – Prawda jest taka, Ŝe Starostwo jest bardzo biedne. Jak poruszam jakąś sprawę 
to wszyscy wiedzą, Ŝe to będzie jakaś droga a wiemy, Ŝe drogi powiatowe są w fatalnym 
stanie. Starostwo zwraca się o dofinansowanie, jeŜeli Państwo się nie zgodzicie 
dofinansować, to znajdzie się gmina, która dofinansuje i tam zrobią drogę. 
S.Andrzejewski – Pytanie do Wójta: Czy jest wyznaczony termin połoŜenia asfaltu? Czy to 
będzie czerwiec-lipiec? 
T.Piotrowski  – Jest ustalone ze Starostą i Zarządem Dróg Powiatowych, Ŝe to zadanie będzie 
realizowane między końcem maja a końcem lipca. Jaki termin? Trudno w tej chwili 
powiedzieć. Starosta ogłasza juŜ przetargi na drogę powiatową w Lubnie. Tych zadań 
Starostwo ma duŜo. Jak zostanie ustalony przetarg i będą terminy to powiadomię państwa, 
kiedy będzie to zadanie realizowane. 
J.Malinowski  – Ten temat przerabialiśmy juŜ na poprzedniej kadencji i w zasadzie jest to 
rozwiązanie, na które jesteśmy skazani. Wyjścia prawie Ŝe nie mamy, ale to jest 
niesprawiedliwe, bo we wszystkich statystykach Starostwo się wykazuje podwójną kwotę 
budŜetu na drogi powiatowe a my Ŝadną, mimo Ŝe wydajemy połowę pieniędzy, które wydało 
Starostwo. W statystykach gminy, gdzie to wszystko jest publikowane, my wypadamy 
miernie a wydaliśmy duŜą kwotę z naszego budŜetu. Takie działanie jest niesprawiedliwe. W 
przyszłości trzeba szukać rozwiązań bardziej sprawiedliwych, które teŜ pozwolą naszej 
gminie się wykazać. 
E.Leśniewski – Jako Rada Gminy dofinansowujemy 50%. Chodzi nam o nadzór nad 
wykonawstwem, bo my tego nadzoru nie mamy a pieniądze dajemy. Proszę pana 
B.Mazuraka, aby na to zwrócić szczególną uwagę. 
B.Mazurak  – Nadzór jest wszędzie. Z naszej strony teŜ często jest interwencja, bo ja równieŜ 
na tym odcinku Lubiszyn – Tarnów, który był robiony – zostały takie zapadliska i zwróciłem 
się na sesji do Starosty z tym. Przed zima zostało to faktycznie zrobione. Mam równieŜ 
obiecane4, Ŝe pobocza zostaną zrobione w tym roku. TeŜ zwracałem uwagę na jednej z sesji, 
Ŝe jeŜeli nie stać nas na budowę nowych dróg to zabezpieczmy te, które mamy, aby nie 
ulegały dewastacji. 
W.Zwieruho – MoŜe więc zapłaćmy po wykonaniu robót. 
T.Piotrowski  – tak teŜ jest robione. 
Rada Gminy większością głosów ( 13 „za”, 1 „wstrzymujący się”) podjęła w.w uchwałę Nr 
XXIX/244/2009. 
 
Do punktu 7 porządku obrad: 



Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/245/2009 w sprawie zaliczenia drogi 
połoŜonej na terenie Gminy Lubiszyn do kategorii dróg gminnych. 
 
Do punktu 8 porządku obrad: 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/246/2009 w sprawie nadania nazwy 
ulicy w miejscowości Lubno. 
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
E.Leśniewski – przedstawił  projekt uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego zawarcia umowy najmu.  
A.Terlecki  – ta kwestia była poruszana na posiedzeniu połączonych komisji i zebraniu Rady 
Sołeckiej i jest na to zgoda, aby ten obiekt wydzierŜawić. Prośba do Pana Wójta, aby w 
umowie zapisać zakaz prowadzenia dyskotek w tym obiekcie . Z zastrzeŜeniem, Ŝe jeŜeli taka 
działalność będzie prowadzona to daje nam moŜliwość wypowiedzenia umowy najmu. 
J.Obara – Rozumiem, Ŝe ta uchwała jest podejmowana po to, aby móc podpisać umowę 
dzierŜawy na więcej niŜ 3 lata. Jest zamysł, aby utworzyć przedszkole w Baczynie i czy ta 
dzierŜawa nie będzie w razie czego kolidować z utworzeniem takiego przedszkola. To jest 
bardzo waŜne, skoro Pan Wójt ma taki zamysł utworzenia przedszkola w Baczynie. Wiemy, 
Ŝe miasto zamyka przedszkola dla mieszkańców gmin ościennych. Prezydent Gorzowa 
wystąpił do gmin o dofinansowanie przedszkoli w Gorzowie. Trzeba się zastanowić, czy to 
przedszkole robilibyśmy w tym budynku, czy Pan Wójt ma inną koncepcję. 
T.Piotrowski  – Chcemy przenieść punkt przedszkolny, który funkcjonuje w Lubiszynie od 
stycznia 2010 roku do Baczyny, a po rozbudowie szkoły w Baczynie, gdzie szeroko są juŜ 
zaawansowane prace, będzie utworzone przedszkole. 
A.Terlecki  – Ten punkt zastanie przeniesiony do obiektu szkoły? 
T.Piotrowski  – Tak. DzierŜawca tego obiektu będzie pozyskiwał środki z zewnątrz tzw. 
środki unijne i czas realizacji projektu to jest 5 lat. śeby nie trzeba było ich zwracać musi 
funkcjonować przez 5 lat. 
Rada Gminy większością głosów (12 „za”, 2 „wstrzymujące się”) podjęła uchwałę Nr 
XXIX/247/2009 w sprawie wyraŜenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
zawarcia umowy najmu.  
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/248/2009 w sprawie wyraŜenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości(S.Wiśniewski). 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/249/2009 w sprawie wyraŜenia zgody 
na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości(S.Mękal). 
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/250/2009 w sprawie utworzenia 
Przedszkola Gminnego w Lubiszynie. 
 
Do punktu 12 porządku obrad: 



Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/251/2009 w sprawie ustalenia opłat za 
świadczenia Przedszkola Gminnego w Lubiszynie prowadzonego przez Gminę Lubiszyn. 
Do punktu 13 porządku obrad: 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XXIX/250/2009 w sprawie zmian w budŜecie 
Gminy Lubiszyn na rok 2009. 
 

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz. 13.15 do godz. 13.20 
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
T.Piotrowski  – Jest trochę pracy polegającej na spotkaniach, uzgodnieniach inwestycji, które 
będą w tym roku robione. 
Na początku lutego spotykałem się z Terenowym Zarządem Dróg Wojewódzkich w 
Kłodawie. Rozmawialiśmy na temat remontu drogi wojewódzkiej od Wysokiej w kierunku 
Baczyny. 
4 lutego była odprawa roczna u Komendanta Policji. 
Następnie uczestniczyłem w posiedzeniach Towarzystwa Ubezpieczeń Wzajemnych. 
Spotkałem się z klubami sportowymi. Następnie odbyliśmy w ramach ZCG MG-6 spotkanie z 
Konserwatorem Zabytków odnośnie kościołów w diecezji Zielonogórsko-Gorzowskiej po to, 
aby napisać wspólny projekt i jesteśmy na etapie wdraŜania i ustalania jak moŜna pomóc 
zabytkom typu kościoły. 
Uczestniczyłem w zebraniu wiejskim w Marwicach gdzie odbyły się wybory sołtysa, którym 
został Pan Ryszard Herjan. 
Uczestniczyłem w spotkaniu z sołtysami. 
Trwają spotkania odnośnie budowy kanalizacji w Stawie i podlesiu. Jesteśmy na dobrej 
drodze, mamy gotową dokumentację, czekamy na miasto Myślibórz. 
Odbyło się X-lecie powstania Powiatu Gorzowskiego. 
Na początku marca udałem się do Pani Dyrektor Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej 
Górze odnośnie przebudowy drogi wojewódzkiej w Baczynie. Jest to tez na dobrej drodze. 
Inwestycja będzie prowadzona w przyszłym roku. Ma się rozpocząć od maja. 
Byłem w WFOŚ odnośnie pozyskania środków na budowę kanalizacji Tarnów – Lubiszyn. 
Jest to moŜliwe i jesteśmy na etapie rozmów jak to zrobić. 
Uczestniczyłem w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia. 
Przeprowadziłem rozmowę z przedstawicielem handlowym, który rozprowadza oczyszczalnie 
przydomowe i chciałbym to rozpropagować na terenie gminy. 
Uczestniczyłem w spotkaniu zawiązania Społecznego Komitetu Ufundowania Sztandaru dla 
Komendy Miejskiej Policji. 
Uczestniczyłem i wręczałem nagrody w Zawodach strzeleckich o puchar Wójta. 
Został wysłany wniosek o dofinansowanie projektu Program Kapitał Ludzki, cel: Rozwój 
Integracji Społecznej w Lubiszynie. Wartość tego projektu ok. 5 mln.zł. Jest to duŜa kwota, z 
tym, Ŝe gmina nie dopłaca nic. JeŜeli ten projekt przejdzie to zostaną przeszkolone 84 osoby 
trwale bezrobotne. 
W ramach MG-6 walczymy o uporządkowanie gospodarki wodno-ściekowej. Cały czas 
trwają przepychanki z Funduszem Spójności i Ochroną Środowiska. Są absurdy, gdzie w 
pasie drogi gminnej, gdzie będzie kładziona rura kanalizacyjna nie moŜna wykonywać prac 



bez określenia oddziaływania tego na ptaki w promieniu 500 metrów od drogi. Po drodze 
moŜna jeździć, moŜna hałasować, ale nie moŜna kopać, bo to zakłóca lęgi ptaków. 
S.Andrzejewski – Przypominam prośbę o pomoc przy wykonaniu prac przy budowie 
chodnika przy drodze powiatowej w Ściechowie. Jest juŜ odpowiednia pogoda na rozpoczęcie 
prac a nie ma rezultatów w tej sprawie. MoŜe sami, jako Rada Sołecka zwrócimy się do Pana  
Starosty, moŜe to będzie szybciej? 
Sprawa wykonania placu zabaw. Przyszło na gminę 5 placów zabaw. Czy byliśmy ujęci w 
tym planie? W preliminarzu mieliśmy przeznaczone pieniądze na wykonanie placu zabaw. 
Chciałbym się dowiedzieć, dlaczego zostaliśmy pominięci? 
B.Pampuchowicz – Z tego, co pamiętam to nie sprecyzowaliście lokalizacji tego placu 
zabaw. Na ten rok zostało ujęte 5 miejscowości i to było w uzgodnieniu z sołtysami. Place 
zabaw będą powstawały w kolejnych miejscowościach, nie mniej jednaj oczekujemy 
jednolitego stanowiska Rady Sołeckiej odnośnie lokalizacji i partycypowania w kosztach. 
S.Andrzejewski – Zapytam pana Sołtysa, czy Pan był powiadamiany o lokalizacji tego placu 
zabaw? 
E.Boduszek – Nie. 
S.Andrzejewski – Pani obiecała, Ŝe w tym roku ten plac otrzymamy. 
B.Pampuchowicz – Nie obiecywałam, Ŝe otrzymacie na pewno ten plac zabaw. Wiem, Ŝe do 
dnia dzisiejszego nie macie sprecyzowanej lokalizacji placu. 
E.Leśniewski – UwaŜam, Ŝe na przyszły rok trzeba ustalić tą lokalizację i sprawa zostanie 
załatwiona. 
S.Andrzejewski – Jeszcze raz prosiłbym Pana Wójta o odpowiedź w sprawie pozwolenia na 
budowę chodnika. 
T.Piotrowski  – Jak będę 26 marca w Starostwie to będę osobiście rozmawiał z Zarządem 
dróg Powiatowych o wydanie decyzji. 
D.Miłostan – Chciałbym się dowiedzieć, co się wydarzyło w piątek w Zielonej Górze? 
T.Piotrowski  – Padła inicjatywa, Ŝeby nam nie zarzucano, Ŝe nie promujemy na zewnątrz 
dofinansowania, Ŝe nie robimy propagandy, padł zamysł przez rodziców zainteresowanych 
rozbudową szkoły w Lubiszynie, Ŝeby zrobić coś w rodzaju małego przedstawienia odnośnie 
szkoły w Lubiszynie. Bardzo uwaŜnie to śledziłem i jakie jest moje odczucie. Rozmawiałem z 
radnymi Sejmiku Województwa Lubuskiego, którzy byli w Zarządzie i stwierdzili, Ŝe Pani 
polak zachowała się trochę nie ładnie. Na 49 komentarzy na stronie Gazety Wyborczej, 43 są 
bardzo pozytywne dla Lubiszyna. Komentarze były bardzo niekorzystne dla Pani Polak. 
UwaŜam, Ŝe zrobiło się głośno, prasa bardzo obiektywnie podeszła do tego i telewizja teŜ. 
Zostało to nagłośnione i Ŝeby nam nikt nie zarzucał, Ŝe nie jest to nagłaśniane, zostało to 
zrobione. Jak zostało to odebrane będę wiedział jutro, bo spotykam się z szefową PO z Panią 
B.Bukiewicz. 
W.Zwieruho – Czy to prawda, Ŝe nasze dzieci dostały jakieś prezenty od Pani polak? 
T.Piotrowski  –Nic o tym nie wiem. 
S.Czarnecki – Na wstępie swojego sprawozdania powiedział Pan, Ŝe rozmawiał w sprawie 
remontu drogi na odcinku Wysoka-Baczyna. Czy moŜe Pan coś więcej na ten temat 
powiedzieć? Wielu z nas uczęszcza tą drogą, znamy jej stan i bardzo nas interesuje, jeŜeli coś 
będzie tam robione. 



T.Piotrowski  – To nie jest nic na 100%. Jest planowany remont drogi od Wysokiej w 
kierunku Baczyny do skrzyŜowania z Lubnem w tym roku. 
S.Czarnecki – JeŜeli zostanie zerwana nawierzchnia i połoŜona nowa, czy nadal będzie 
eksploatacja Ŝwirowni w Wysokiej? 
H.Wi śniewski – Nie ma juŜ eksploatacji Ŝwiru w Wysokiej. 
J.Malinowski  – Aby dokończyć temat szkoły, który jest dla nas kluczowy, bo albo 
dostaniemy 1,5 mln.zł. dofinansowania, albo nie. Kto decyduje konkretnie, czy Marszałek, 
czy Zarząd, czy otrzymamy te środki? 
T.Piotrowski  – Podam przykład Witnicy. Była na 4 miejscu i zostali wycięci przez Kostrzyn, 
który był na 13 miejscu. Nie waŜne jak jest napisany wniosek, decyduje zarząd. 
D.Miłostan – Panie Wójcie, nie chciałbym negować tych działań, które zostały podjęte, tylko 
czy ten happening nam nie zaszkodzi? MoŜe szukać lepszych źródeł dojścia. 
T.Piotrowski  – UwaŜam, Ŝe naleŜy walczyć o swoje. 
B.Pampuchowicz – Proponuję abyśmy raz na kwartał spotykali się z Sołtysami. Jeśli chodzi 
o place zabaw to mówiliśmy, Ŝe duŜe sołectwa zabezpieczają w swoich preliminarzach ok. 
50% ich wartości. Tak się wydarzyło w Lubnie, Lubiszynie, Baczynie. Te koszty były od 6 do 
8 tys.zł. Małe Sołectwa, typu Gajewo, Mystki wspieramy w duŜo większym stopniu, dlatego 
Ŝe tam te budŜety i tak są niewystarczające. Koszt zakupu podstawowego placu zabaw to jest 
11,5 tys.zł. Dlatego proszę w swoich preliminarzach zaplanować odpowiednie środki. 
S.Andrzejewski – Prosiłbym pana Wójta, aby wsparł Pana Przewodniczącego rady gminy w 
sprawie pozyskania ziemi na boisko sportowe w Ściechowie. 
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
E.Leśniewski – Nie napracowałem się tak jak Pan Wójt. Uczestniczyłem w dwóch komisjach 
rolnictwa, w  spotkaniu z Sołtysami, w przygotowaniu sesji i komisji. 
Jeśli chodzi o wyjazd dzieci do Zielonej Góry. KaŜda inicjatywa jest dobra, ale czasem trzeba 
to przemyśleć. Wiem, Ŝe młodzi ludzie są energiczni, ale mają małe doświadczenie w 
działaniu. 
Przypominam Przewodniczącym komisji o opracowaniu planów pracy. 
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
Protokół z XXVIII sesji Rady Gminy został przyjęty jednogłośnie. 
 
Do punktu 17 porządku obrad: 
E.Leśniewski – W grudniu złoŜyłem na piśmie interpelację odnośnie drogi Staw – Trzcinna 
na odcinku od torów do granicy województwa. To jest droga powiatowa. Pismo poszło do 
powiatu i do tej pory nie mam odpowiedzi. WywoŜony jest Ŝwir i droga jest bardzo 
niszczona. Cenię sobie współpracę z szefami Kolibra. Dali maszyny, ja dałem ludzi i udało 
nam się poprawić drogę, ale naleŜałoby to spryskać asfaltem. 
Ostatnio zleciliśmy komisji rewizyjnej ocenę działalności stanowisk pracy ds. pozyskiwania 
środków UE. Przedstawiono nam dane dotyczące pozyskania środków za ostatnie 1,5 roku 
oraz koszty utrzymania tych stanowisk. W tej chwili praktycznie przestaję wierzyć w 
pozyskanie środków na szkołę w Lubiszynie. UwaŜam, Ŝe trzeba coś z tym zrobić, bo są inne 



rozwiązania niŜ zatrudnianie osób. MoŜna to zlecić firmie. Trzeba się nad tym zastanowić. 
Decyzja naleŜy oczywiście do Wójta, ale moje odczucie jest mierne. 
T.Piotrowski  – Nie wszystkie programy ruszyły, więc nie sposób składać wnioski. Dopiero 
ruszają projekty w ramach Euroregionu. Dofinansowywane będą imprezy organizowane od 
maja ubiegłego roku. Wnioski są składane w tej chwili na wiele innych rzeczy i nie moŜna 
mówić, Ŝe one nie zarobiły na siebie. 
E.Leśniewski – Wydaliśmy 190.000zł. a pozyskaliśmy 90.000zł. 
T.Piotrowski  – Jeśli otrzymamy dofinansowanie do szkoły na 2 mln.zł., to co? Trzeba nad 
tym pracować. To nie jest tak, Ŝe koszty są wymierne i moŜna pokazać efekty. Wystarczy, Ŝe 
przejdzie wniosek na 5 mln.zł. i będziemy się cieszyć, Ŝe przejdzie kanalizacja Tarnowa z 
Ochrony Środowiska, będziemy się cieszyć. 
W.Zwieruho – Mam kilka wniosków: 
1. Oznakować na drodze wojewódzkiej w Tarnowie przystanek dla dzieci wsiadających i 
wysiadających z autobusu szkolnego. 
2. W Lubiszynie rozpoczyna się rozbudowa szkoły, to bardzo dobrze, ale tam juŜ jest 
zalewisko wody. Trzeba tam koniecznie przekonserwować rów. 
3. W związku z tym, Ŝe ANR sprzedała Pani Fortunie działkę rolną wraz z drogą, proszę juŜ 
któryś raz o wytyczenie drogi dojazdowej do pól pomiędzy Lubiszynem a Tarnowem. 
4. Proszę, aby wyjaśnić, co stało się z drogą w Tarnowie pomiędzy działką 70/1 a działką 
126. Była tam droga. Po ostatnim pomiarze geodezyjnym okazuje się, Ŝe tej drogi juŜ nie ma. 
Komu ona została przydzielona? 
5. W ubiegłym roku juŜ to poruszaliśmy – przepust za Panem Bratkiewiczem w Ściechowie. 
Czy ktoś wnioskował do LZMiUW o odbudowę tego przepustu? 
6. Od półtora roku proszę o zmeliorowanie kwartału przy domu nauczyciela w Lubiszynie. 
Nie ma efektu. 
7. Wnioskuje o reaktywację Gminnego Ośrodka Kultury w Lubiszynie. ZłoŜę wniosek w tej 
sprawie do przewodniczącego Rady Gminy. 
8. Panie Wójcie, jeszcze raz proszę Pana, chyba w imieniu wszystkich radnych, rozwaŜcie 
sprawę tego referatu ds. pozyskiwania środków, a jeŜeli ma juŜ istnieć niech będzie 
podporządkowany Skarbnikowi, poniewaŜ zajmuje się finansami. 
J.Malinowski  – Pani Skarbnik wywołała moje sołectwo, więc się pochwalę. Same 
pesymistyczne rzeczy, są narzekania, są roszczenia. Otrzymaliśmy plac zabaw w Gajewie i 
bardzo się z tego cieszymy. W sobotę zasadziliśmy 330 drzewek, przygotowaliśmy materiał 
na piaskownicę, ogrodzimy plac zabaw. Zrobiliśmy równieŜ schody do kościoła, 
wyremontowaliśmy przystanek, wyczyściliśmy cmentarz. Z budŜetu 3,5 tys.zł. nie da się 
kupić placu zabaw. Jesteśmy aktywni. Nie robimy szumu tylko pomalutku sobie pracujemy 
juŜ od kilku lat i staramy się coś zrobić nie czekając na gotowe. Jesteśmy szczęśliwi, jeśli coś 
otrzymujemy. 
I.śyliński – 2 tygodnie temu była robiona droga na odcinku cmentarz Marwice- krzyŜówka 
do Lubna i obecnie po tych deszczach juŜ wszystko jest wymyte. Ta sama firma, która to 
robiła, znowu wczoraj pracowała jak padał deszcz. 
T.Piotrowski  – Przetarg na remonty dróg będzie rozstrzygnięty dopiero 31 marca i Powiat 
wyłoni wykonawcę. 



B.Mazurak  – Pan Wójt mówi „spokojnie”, tylko ile tego spokoju mamy mieć. Jeśli chodzi o 
te drogi to tak jest, Ŝe kiedyś nie padało cały miesiąc, tylko 1 dzień padał deszcz i akurat 
wtedy ekipa łatała dziury, właśnie tego dnia. 
J.Obara – Prośba do pana Wójta. Chodzi o ul.Pyrzycką w Baczynie. Rozmawiałem juŜ z 
Panem w tej sprawie, ale powiem jeszcze raz. Chodzi o to, aby interweniować, poniewaŜ tam 
jest dziura na dziurze. Próbuję to łatać z własnych środków. To trzeba potraktować powaŜnie, 
poniewaŜ jest to droga dojazdowa do Osiedla Sportowego, do cmentarza. Jest to odcinek 300-
400 m. prosiłem, aby Pan tą sprawę pilotował, bo pan jest gospodarzem w gminie. 
Rozmawiałem w Urzędzie Miasta w Wydziale Inwestycji, ale nie ma odzewu. Dlatego proszę, 
aby Pan pomógł załatwić tą sprawę z miastem. 
Sprawa remontu drogi Lipowej, który jest planowany w tym roku. Prosiłbym Ŝeby juŜ teraz 
interweniować. Tam będzie szła rura gazowa. Prosiłbym, aby tego dopilnować Ŝeby to nam 
nie zablokowało tego remontu ul.Lipowej. 
Jeśli chodzi o drogę wojewódzką to powiedział Pan, Ŝe szansa jest w przyszłym roku, cieszę 
się. Będę to pamięta. 
 
Do punktu 18 porządku obrad: 
J.Legeziński – 2 lutego pisałem do Starostwa Powiatowego o pozwolenie na wykarczowanie 
krzaków przy drodze powiatowej w kierunku Myśliborza. Otrzymałem pozwolenie i prace są 
juŜ na ukończeniu. Problem – nie mam ludzi do sprzątnięcia śmieci, które tam pozostały. 
Mam chętnego, który te śmieci zabierze tylko chodzi o ich pozbieranie. Najlepiej gdyby to 
był pracownik interwencyjny. 
Odnośnie placu zabaw. W ubiegłym roku ogrodziliśmy teren pod plac zabaw, w tym roku go 
dostaliśmy. Dzieci są bardzo zadowolone. 
Sprawa cmentarzy – jest bardzo mało opłat za place. MoŜe naleŜałoby dodatkowe informacje 
na ten temat rozpropagować. 
S.Czarnecki – Czy moŜna porozmawiać ze słuŜbą drogową, aby zrobić porządek na odcinku 
drogi Wysoka – Lubiszyn ze znakami zniszczonymi. MoŜe policja podjęłaby interwencję. 
T.Piotrowski  – To jest zgłoszone na policji. 
D.Miłostan – Sam kiedyś zgłaszałem takie rzeczy. Nawet wskazaliśmy sprawcę, ale sprawę 
umorzono, bo nikt się nie przyznał. 
M.Nacz – jestem rodzicem z Marwic i mam kilka pytań odnośnie przedszkola, które ma 
powstać w Baczynie. 
Zastanawiam się, dlaczego przedszkole, które powstaje, najpierw powstaje w Lubiszynie a 
później dopiero w punkcie, który wydaje się priorytetowy. Trzeba by odpowiedzieć sobie na 
pytanie: gdzie i dla kogo takie przedszkole powinno mieć miejsce? Jeśli spojrzymy na 
jakikolwiek formularz, który wypełniają rodzice chcąc wysłać dziecko do przedszkola, to 
priorytetem zawsze jest jedna podstawowa rzecz, czy oboje rodzice pracują. Jeśli oboje 
rodzice pracują to maja dalej szansę ubiegać się o przedszkole. Jeśli oboje rodzice pracują, 
aby dalej móc płacić podatki i zasilać budŜety to potrzebują wysłać dziecko do przedszkola. 
Idealnym miejscem, wydawałoby się, na to jest Baczyna. Jest punktem przelotowym w 
kierunki Gorzowa ze wszystkich miejscowości, który jest największym skupiskiem 
pracodawców. Więc naturalnym wydawałoby się stworzenie tego przedszkola w tym miejscu. 
Patrzę na to z punktu widzenia czysto logicznego. Propozycja, jaką usłyszałem, aby dzieci 



wozić do Lubiszyna, to kalkulacja jest bardzo prosta: 14 km x 4 kursy w ciągu dnia, to jest 
kwota na paliwo ok.400zł. + 200zł. opłata za przedszkole, to jest 600zł. Dla wielu osób jest to 
nie do przyjęcia. Więc ta propozycja gminy, jeśli chodzi o przedszkole w Lubiszynie nie jest 
dobra dla tych ludzi jest nieosiągalna. Jest propozycja, Ŝe będzie punkt przedszkolny. 
Proponowałbym przyspieszyć to, aby przedszkole było w pełnej formie. Dlaczego? Dlatego, 
Ŝe punkt przedszkolny daje moŜliwość zostawienia dziecka na 5 godzin. Jeśli oboje rodzice 
pracują na pełnym etacie, jest to niemoŜliwe. To jest dla ludzi, którzy na chwilę chcą zostawić 
dziecko i załatwić swoje sprawy. 
Kolejna rzecz, przysłuchuję się Państwu, o czym mówicie. Cieszę się, Ŝe w tak licznym 
gronie spotykacie się tutaj i radzicie. 
Chciałbym dorzucić taką uwagę odnośnie placów zabaw. U nas powstał plac zabaw, za co 
jestem wdzięczny gminie. Natomiast lokalizacja jest sprawa podstawową. Ten plac u nas juŜ 
niedługo funkcjonować nie będzie. Dlatego, Ŝe powstał w miejscu bardzo kompromisowym, 
wydawałoby się dobrym, ale jednak fatalnym. Powstał między wioską a tzw. blokami, gdzie 
jest największe skupisko ludzi. Powstał w miejscu gdzie nikt tego nie widzi i siłą rzeczy jest 
dewastowany. Zgłaszaliśmy taką inicjatywę, jako mieszkańcy, aby ten plac przenieść w 
miejsce gdzie moŜliwa byłaby jakakolwiek interwencja. 
T.Piotrowski  – Usytuowanie placu zabaw nie jest takie proste, bo to musi być na terenie 
gminy, takowego terenu nie mamy, ani we wsi, a przy blokach jest chyba tylko jedna działka. 
Został ustawiony między blokami a stara wioską tylko dlatego, Ŝe wrzuciliśmy go w koszty 
pozyskane z ochrony środowiska na oczyszczenie parku. 
Mówi pan o przedszkolu, dlaczego w Lubiszynie a nie w Baczynie? W Lubiszynie mieliśmy 
jakąś tam substancję, z której moŜna było postawić to przedszkole. Lubiszyn leŜy w centrum 
gminy i uwaŜam, Ŝe to jest w dobrym punkcie, bo świadczy o tym ilość zapisanych dzieci. 
M.Nacz – Nie wiadomo ile dzieci byłoby w Baczynie? 
T.Piotrowski  – Czy Pan sprawdził ile jest dzieci w Baczynie w zerówce i w I klasie i 
porównał ile jest urodzeń? Skąd by tam dzieci dojechały? Tworzy się punkt przedszkolny w 
Wysokiej, Lubno ma swoje przedszkole. Zostaje Baczyna i Marwice, a tak duŜo rodziców 
mających małe dzieci, dojeŜdŜających do Gorzowa nie ma tutaj z terenu Lubiszyna i okolic. 
W przedszkolu w Lubiszynie są dzieci nie tylko z Lubiszyna, ale i ze Ściechowa, Gajewa, 
Mystek, Tarnowa i Brzeźna. Dlatego proszę nie mówić, Ŝe to jest zła lokalizacja. 
Gdyby Pan się tym tak bardzo interesował to przyszedłby Pan na zebranie i poruszył tą 
sprawę. Gro rzeczy poruszanych jest na zebraniu wiejskim. Zarzut, Ŝe plac zabaw niszczeje. 
Jest Rada Sołecka, jest radny i proszę z nimi rozmawiać, a ja nie jestem od tego Ŝeby 
pilnować placu zabaw. Po to zostały utworzone Rady Sołeckie, po to są radni z danego 
terenu, Ŝeby te sprawy monitorować i wspólnie reagować na to. 
To, Ŝe nie ma przedszkola w Baczynie to drugi powód, bo nie mamy tam swojego mienia 
komunalnego oprócz Sali wiejskiej i nie mamy środków Ŝeby ją wyremontować. Poza tym nie 
mamy w budŜecie tyle środków, aby w jednej chwili prowadzić 2 przedszkola. Myślimy o 
Baczynie. Jestem w kontakcie z radnymi i to przedszkole powstanie. W jakiej to będzie 
formie? Najprawdopodobniej, jeśli się nam uda przeforsować wniosek o rozbudowę szkoły w 
Baczynie, a ona musi być rozbudowana, bo nie spełnia wymogów, przy tej szkole powstanie 
przedszkole. 



M.Nacz – Mam wraŜenie, Ŝe poczuł się Pan zaatakowany przez moją osobę. Nie miałem tego 
na celu. Zasadnicze moje pytanie jest takie: jeŜeli przychodzi moja 3-letnia córka i pyta, 
dlaczego nie mogę iść do przedszkola? Odpowiadam jej: Nie będę Cię woził codziennie w 
obie strony, bo nie mogę. 
Tak naprawdę to chodzi o to, ze władze gminy nie dogadały się z miastem, co do 
finansowania pobytu dzieci w przedszkolach miejskich. Co w związku z tym z tymi dziećmi? 
Do tej pory mogły chodzić do przedszkoli miejskich, ale dziś nie mają takiej moŜliwości. 
J.Sidor – To nie dotyczy tylko Baczyny. Ja teŜ mieszkam w drugim końcu gminy i w ogóle 
moje dziecko nie ma przedszkola i Myślibórz takŜe dziecka nie chce przyjąć. 
B.Pampuchowicz – Kalkulacja przedstawiona przez miasto była trochę zawyŜona. Poza tym 
istnieje moŜliwość dotowania a nie obowiązek. Zdajemy sobie sprawę z tego, Ŝe zarówno 
Baczyna jak i Lubiszyn są takimi miejscowościami, które powinny mieć to przedszkole z 
uwagi na liczbę mieszkańców. Nie mniej jednak Lubiszyn miał tą bazę lokalową a w 
Baczynie dopiero staramy się to odwrócić. 
D.Miłostan – Poruszył Pan kilka cennych kwestii. Poruszył Pan temat placu zabaw, który 
wiemy jak powstał. Czy istniałaby jednak moŜliwość przeniesienia tego placu na inne miejsce 
bardziej transparentne, gdzie osoby dorosłe, dojrzalsze emocjonalnie mogłyby mieć nadzór. 
Pan poruszył słuszną rzecz, Ŝe jest to dewastowane w znaczny sposób. JeŜeli jest taka 
moŜliwość to naleŜy ten plac przenieść. 
M.Nacz – Jako mieszkańcy juŜ rozmawialiśmy z Sołtysem na ten temat. 
I.śyliński – Na ostatnim posiedzeniu Rady Sołeckiej w Marwicach była ta sprawa omawiana 
i w sumie Rada Sołecka teŜ jest podzielona. Dlatego zostało tak, jak zostało. 
J.Malinowski  – Obserwuję tą dyskusję i uwaŜam, Ŝe jest tu pewien błąd myślenia wszystkich 
naszych mieszkańców. Gmina Lubiszyn jest jedna i gdziekolwiek coś zrobimy ci, którzy nie 
uczestniczą w tym, w ramach zwykłej zazdrości to krytykują. Cieszmy się, Ŝe to jest nasze. 
JeŜeli chodzi o przedszkole w Lubiszynie i w Baczynie. Był Pan cały czas obecny na sesji i 
jest program alternatywny dla Baczyny, nie od razu, bo wszystkiego od razu nie zrobimy, nie 
mamy takiego budŜetu. Na początku istnienia naszej rady powstał WPI, wszyscy radni 
ustalili, co chcemy robić. Zaufajcie nam. JeŜeli nam nie zaufacie przyjdą wybory, wybierzecie 
innych radnych. Myślmy całościowo, jako patrioci tej gminy, nie tylko o swojej 
miejscowości. 
M.Nacz – Wyraziłem swoją wdzięczność, Ŝe coś takiego powstało. Zwracam tylko uwagę na 
problem, co wtedy, jeśli coś spadnie komuś na głowę? Myślę, Ŝe jestem wyrazicielem opinii 
wielu mieszkańców. 
I.śyliński – Zrobimy zebranie wiejskie, m.in. na temat placu zabaw i wyjaśnimy sprawę. 
 
Do punktu 19 porządku obrad: 
E.Leśniewski – dokonał zamknięcia XXIX sesji Rady Gminy Lubiszyn. 
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